

REPUBLIQUE DU CAMEROUN

Paix - Travail - Patrie

MINISTERE DE LA SANTE PUBLIQUE

SECRETARIAT GENERAL

DIRECTION DE LA SANTE FAMILIALE

PROGRAMME ELARGI DE VACCINATION

GRUPE TECHNIQUE CENTRAL

N° 13-108 / CP/MINSANTE/SG/DSF/GTC-PEV/SPA/SCAD

REPUBLIC OF CAMEROON

Peace - Work - Fatherland

MINISTRY OF PUBLIC HEALTH

SECRETARIAT GENERAL

DEPARTMENT OF FAMILY HEALTH

EXPANDED PROGRAMME ON IMMUNISATION

CENTRAL TECHNICAL GROUP

Yaoundé, le 29 MAI 2019

PRESS RELEASE

The Minister of Public Health brings to the attention of the National and International opinion the occurrence of a new polio epidemic following the confirmation of a case of poliovirus type 2 detected in an environmental sample in Mada, Far North region of Cameroon. This situation constitutes a public health emergency of international concern and a high risk of spreading the virus which could jeopardize the progress already made in the polio eradication process.

To this effect, the Government through the Ministry of Public Health has already taken the necessary measures such as undertaking an indeph investigation and response vaccination campaigns according to established guidelines. The goal is to stop within 90 days the transmission of the poliovirus within the population throughout the national territory and beyond our borders.

The Minister of Public Health urges the population to support actions of the government and its development partners, and equally invites them to participate fully to the different vaccination activities that will follow as response. He recommends a strict respect of basic hygiene rules (especially washing of hands with soap and water before/after meals, after using latrines), and the respect of the vaccination schedule of children in health facilities.



REPUBLIQUE DU CAMEROUN
Paix - Travail - Patrie

MINISTERE DE LA SANTE PUBLIQUE

SECRETARIAT GENERAL

DIRECTION DE LA SANTE FAMILIALE

PROGRAMME ELARGI DE VACCINATION

GROUPE TECHNIQUE CENTRAL

N° 113-108 / CP/MINSANTE/SG/DSF/GTC-PEV/SPA/SC4D

REPUBLIC OF CAMEROON
Peace - Work - Fatherland

MINISTRY OF PUBLIC HEALTH

SECRETARIAT GENERAL

DEPARTMENT OF FAMILY HEALTH

EXPANDED PROGRAMME ON IMMUNISATION

CENTRAL TECHNICAL GROUP

Yaoundé, le 29 MAI 2019

COMMUNIQUE DE PRESSE

Le Ministre de la Santé Publique porte à l'attention de l'opinion nationale et internationale de la survenue d'une nouvelle épidémie de poliomyélite suite à la confirmation d'un cas de poliovirus de type 2 détecté dans des prélèvements effectués dans l'environnement à Mada, région de l'Extrême-Nord au Cameroun. Cette situation constitue une urgence de santé publique de portée internationale et un risque élevé de propagation du virus susceptible de compromettre les progrès déjà accomplis dans le processus d'éradication de la poliomyélite.

A cet effet, le Gouvernement, à travers le Ministère de la Santé Publique, a d'ores et déjà pris les mesures qui s'imposent en vue notamment d'une investigation profonde et de l'organisation de campagnes de vaccination de riposte suivant les normes établies, l'objectif étant de stopper dans les 90 jours la transmission du virus de la poliomyélite au sein de la population sur toute l'étendue du territoire national et hors de nos frontières.

Le Ministre de la Santé Publique lance un appel à soutenir les efforts engagés avec l'appui des partenaires au développement et invite vivement les populations à adhérer aux activités de vaccination qui vont suivre. Il appelle en outre au respect strict des règles d'hygiène de base (notamment le lavage des mains avant et après les repas et après les latrines avec de l'eau et du savon). Il faudrait également respecter le calendrier de vaccination des enfants dans les formations sanitaires du pays.

